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Alexandru Nazare: Ne asteapta minimum 18 luni, daca nu mai mult, de perioada

dificila sau foarte dificila 

Rezolvarea problemelor de deficit trebuie  sa fie parte a unui plan de relansare economica a României si ne 

asteapta minimum 18 luni, daca nu mai mult, de perioada dificila, ca sa  nu zic ca poate sa fie foarte dificila,

a afirmat, joi, fostul ministru  al Finantelor Alexandru Nazare, în prezent membru al Consiliului de 

Administratie al BNR.   

"Ne asteapta - si nu vorbesc aici în calitate de membru al board-ului  Bancii Nationale, vorbesc în calitate de fost

ministru de Finante, ne  asteapta minimum 18 luni, daca nu mai mult, de perioada dificila, ca sa  nu zic ca poate sa

fie foarte dificila, si cred ca este un adevar cu  care trebuie sa începem orice fel de discutie cu mediul privat din 

România. De ce ne asteapta aceste luni, de ce o sa fie greu si de ce  trebuie sa spunem foarte clar acest lucru?

Pentru ca a ajuns cutitul la  os. O tara cu deficite recurente de 8%, de 9%, o tara care si-a crescut  datoria publica în

5 ani de la 467 de miliarde (de lei - n. r.), cât era  când am preluat eu, în 2020, la peste 1.000 de miliarde astazi,

deci  paralel si datorie publica si deficit, e o tara care are probleme", a  spus Nazare, la Forumul National ''Viitorul

Agriculturii''.

El a subliniat ca aceste probleme se reflecta în ratingul de tara, iar  ratingul de tara se reflecta în dobânda pe care o

plateste tara.

"Mediul privat nu poate plati o dobânda mai buna decât aia pe care o  plateste tara. Lucrurile sunt foarte legate

aici. Daca tara performeaza,  scad dobânzile. Cu cât tara performeaza, ratingul se îmbunatateste,  scad dobânzile.

Scad dobânzile, scad dobânzile si pentru privat. Nu e  nici o prapastie între privat si public aici. Privat si public

suntem  împreuna, ne numim România, nu suntem separati. Poti sa fii nemultumit, e  adevarat, înteleg

nemultumirile, înteleg si asteptarile legate de  sistemul bancar, cum poate si sistemul bancar se uita la sistemul

public  si ar spune ca s-ar fi asteptat ca sistemul public sa construiasca  bugete mai bune, sa tina cheltuielile sub

control, sa cheltuiasca mai  multe fonduri europene si poate împreuna în acest joc de echipa, daca  unul ar fi facut

ceva si altul altceva situatia pe total ar fi fost mai  buna", a sustinut acesta.

În opinia fostului ministru de Finante, discutia doar despre deficit nu  este potrivita si ar trebui discutat despre

relansarea economica.

"Uite ca totusi ne aflam astazi si discutam despre deficit si doar  despre deficit. Şi voiam sa încep cu un singur

lucru: eu cred ca totusi a  vorbi azi doar despre deficit nu e calea cea buna. Desi problemele sunt  atât de mari, eu

cred ca noi, astazi, ar trebui sa vorbim despre  relansarea economica în ansamblu, nu despre deficit. Rezolvarea de 

astazi a problemelor de deficit trebuie sa fie parte a unui plan de  relansare economica a României. Evident ca

relansarea economica înseamna  stimulare, înseamna resurse pe care le cheltuie statul în fel si chip  pentru a

relansa economia. Şi ai nevoie de resurse, dar tu cu resurse  trebuie sa acoperi gauri. Cum faci acest lucru? Cum

faci sa si  relansezi, sa si acoperi gauri? Pai hai sa ne dam un pic înapoi în timp,  sa ne întoarcem acum 10 ani, 8

ani si sa vedem ca economia crestea", a  sustinut Nazare.

Oficialul BNR a subliniat ca, în perioada în care România a avut  crestere economica, resursele au fost cheltuite,

iar economia nu a fost o  prioritate pentru guverne si partidele aflate la guvernare.

"Atunci când economia crestea, nu ne-am pus problema ca s-ar putea sa  ajungem într-un moment în care lucrurile

se schimba si sa avem nevoie de  niste resurse. Am tot cheltuit, am tot cheltuit pâna am ajuns aici si  la nivel

profund trebuie sa recunoastem un lucru: economia nu a fost  prioritatea statului, nu a fost prioritatea guvernelor.
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Şi nu e vorba de  un partid. E vorba de o serie de partide, o serie de guverne si trebuie  sa spunem adevarul. Da,

pentru ca daca ar fi fost economia, daca noi am  fi prioritizat economia, atunci aveam obiective clare, masurabile,

care  porneau de sus în jos si asa cum porneau, masurabile, se reflectau în  activitatea fiecarui minister în parte. Şi

atunci, da, aveam economie.  Am avut alte preocupari. Nu a fost economia pe primul loc", a  concluzionat

Alexandru Nazare.

Clubul Fermierilor Români a organizat, joi, Forumul National pentru  Viitorul Agriculturii, reuniune dedicata

prezentarii concluziilor si  promovarii initiativelor importante rezultate din seria celor sase  forumuri regionale

desfasurate în ultimele luni. La deschiderea  evenimentului a participat presedintele României, Nicusor Dan.

Forumurile regionale pentru ''Viitorul Agriculturii'' au atras lideri  din toate sectoarele lantului valoric

agroalimentar si sectoarele conexe  agriculturii, asigurând astfel cadrul de dezbatere si platforma pentru  noi

parteneriate care privesc în egala masura eliminarea deficitului de  balanta comerciala pentru produsele

agroalimentare, alaturi de  recâstigarea competitivitatii, orientarea spre producerea de valoare  adaugata în

agricultura prin procesare si integrare, cresterea  atractivitatii sectorului pentru tineri si asigurarea (re)înnoirii 

generationale.

Forumul National reuneste aproximativ 100 de lideri: fermieri -  antreprenori performanti din toate cele opt regiuni

de dezvoltare ale  tarii, reprezentanti ai autoritatilor si ai institutiilor cheie în  dezvoltarea sectorului, precum si

lideri din industrii conexe si  complementare agriculturii: retail, tehnologie, transport, energie,  sustenabilitate si

domeniul bancar.
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